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BILAGA 

Fråga 1: Kanaliseringsgraden för nätcasino uppskattas ligga på mellan 60% och 78% idag 
beroende på vem man frågar. Hur tror du kanaliseringsgraden kommer att se ut år 2030? 
Kommer det bli mer eller mindre populärt att spela på casino utan svensk licens? Varför tror 
du det kommer att bli så? 

Romix Limited (spelbolag): 

”Det är inte lätt att förutspå – men vi tror att det kommer starkt påverkas av hur 
mycket möjlighet som ges till licensierade operatörer att konkurrera under 
samma förutsättningar som icke licensierade operatörer. Om licensierade aktörer 
fortsatt kommer ha möjlighet att leverera innovativa och mer engagerande 
produkter för att behålla spelare inom licenssystemet. Om det nuvarande 
regelverket förblir, eller om ännu fler regler tillkommer som försvårar ny 
utveckling, så kommer olicensierade spelsidor med mer intressanta bonus och 
belöningssystem inbyggda vara mycket attraktiva för de svenska spelare som 
söker sådana förmåner.” 

Anders Nilsson (spelforskare): 

”Kanaliseringsgraden beror ju lite på vad man menar med kanalisering, räknar 
man omsättning eller personer? Jag skulle väl tro att vi alltid kommer att ha en 
viss andel som spelar på olicensierade bolag, men jag skulle kanske tro att en del 
av de nya åtgärderna kring licens för programvara och eventuellt lite starkare 
muskler för Spelinspektionen skulle kunna öka kanaliseringsgraden något, men 
det är nog på marginalen.” 

Pelle Rylander (spelare): 

”Jag tror andelen spelare som vänder sig till casinon med annan licens än den 
svenska kommer att öka, sakta men säkert. Att ca 75% spelar på 
svensklicensierade casinon sägs bero på att de väljer säkerhet framför flera 
bonusar och lojalitetsprogram, vilket jag tror är rent nys och ren propaganda från 
staten. Var Mr Green, Betsson och de andra mindre pålitliga när deras licens var 
från Malta? 

När folk inser att ”olicensierade” casinon är lika säkra som de svenska kommer 
allt fler att vända sig dit. De som gillar att spela bryr sig inte ett skvatt om 
huruvida man faktiskt arbetar mot spelberoende i högra grad i Sverige eller inte. 
Dessutom, om ett stort antal spelleverantörer inte söker svensk licens får de 
desto större anledning att fly.” 

Johan Hansson (skribent): 

” Även om det idag finns många sätt att spela på nätcasino även utanför Sverige 
så är det alltid enklare att spela på ett svenskt casino. Man få hjälp på svenska 
och betalningsmetoder är anpassade för oss. Därför tror jag att vi kommer få se 
en kanaliseringsgrad på 80% eller mer för svenskar vill helst spela på svenska 
casinon.”  
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Maria Johnsson (affiliate): 

”Eftersom att så många idag spelar olicensierat tror jag att regleringarna för att få 
svensk spellicens kommer lätta, och i och med det kommer inte lika många vända 
sig till casinon med utländska licenser.” 

 

Fråga 2: I dagsläget får licenshavare endast ge en bonus per ny spelare. Hur tror du bonusar 
kommer se ut på den svenska casinomarknaden 2030? Kommer bonusbegränsningen att 
avskaffas eller kommer det i stället att bli ännu striktare begränsningar? Vilka begräsningar 
isåfall? 

Romix Limited (spelbolag):  

”Detta är en fråga som är starkt kopplad till föregående fråga. Regeln "en bonus 
per licens" är en regel som verkligen skiljer det svenska regelverket för onlinespel 
från regelverk i andra länder och enligt vår uppfattning leder den inte till en 
bättre upplevelse för spelarna, utan leder till att de söker nya sidor. 

Vi får ofta klagomål från spelare som (trots att vi är tydliga med detta i våra 
villkor) trodde att de kunde få en välkomstbonus på ett av de varumärken som vi 
annonserade efter att ha redan fått ett erbjudande på ett annat. Spelare vet inte 
alltid att en licensierad aktör kan ha fler varumärken på marknaden, så om de 
redan har fått välkomsterbjudandet måste vi göra dessa spelare besvikna och det 
här är inte den bästa starten för dem. 

Vi hoppas att politiker och beslutsfattare överväger att se över 
bonusrestriktionerna för att ta fram en fortsatt ansvarsfull men mindre restriktiv 
modell där spelare kan få flera bonusar och kampanjer (kanske med fler vettiga 
restriktioner på t.ex. omsättningen eller liknande mekanismer), så vi undviker 
göra spelare besvikna och skapar en mer konkurrenskraftig produkt jämfört med 
de icke-licensierade operatörerna.  

Om de licensierade aktörerna på marknaden fortsätter att nära samarbeta med 
myndigheter i Sverige för att ständigt utveckla fler metoder för att hjälpa spelare 
spela säkert och måttfullt, så skulle fler bonus och belöningslösningar kunna 
tillsätta mer underhållning inom ett tryggt system.” 

Anders Nilsson (spelforskare):  

”Jag skulle nog tro att det kommer att vara samma. Generellt tror jag dock att 
kraven på spelbolagen kommer att öka något med tiden.” 

Pelle Rylander (spelare):  

”Bonusar är viktiga för många spelare, De, tillsammans med turneringar, VIP- och 
lojalitetsprogram och utlottningar, kommer troligen att vara det som lockar 
spelare till dessa casinon. Och jag tror att Sverige förr eller senare kommer att 
tvingas släppa lite på bonusrestriktionerna för att få behålla de svenska spelarna. 
Att man skulle ge sig in på att ytterligare skärpa restriktionerna för svenska 
casinon har jag svårt att se framför mig.” 
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Johan Hansson (skribent): 

”Det är inte bonusarna som skapar spelmissbruk, det är VIP och 
lojalitetsprogram. Det vore bra att se över systemet så att svenska casinon har 
möjlighet att erbjuda fler insättningsbonusar men inte baserat utifrån hur mycket 
man spelat för. Jag tror vi får se fler bonusar år 2030 för att behålla svenska 
spelare på svenska marknaden.” 

Maria Johnsson (affiliate): 

”Som nämnt ovan tror jag att kraven för svensk licens kommer lätta och att även 
att licensierade casinon kommer få större frihet. Därmed tror jag att bonusar 
kommer få färre begränsningar och kommer se ut mer som de gjorde tidigare.” 

 

Fråga 3: Just nu har 59 aktörer licens för kommersiellt onlinespel, och sedan 1 juli 2023 gäller 
licensplikt även för spelleverantörer (Spelinspektionen har hittills fått cirka 60 ansökningar). 
Hur många casinooperatörer och hur många spelleverantörer med svensk licens tror du att 
det kommer att finnas år 2030?  

Romix Limited (spelbolag):  

”Vi tror att antalet kommer att öka något på grund av att fler operatörer skaffar 
licenser inom samma företag, samt att nya vill försöka få fotfäste på marknaden. 
Vi tvivlar dock på att det kommer att bli en dramatisk ökning. Det beror på att vi 
ser en fortsatt konsolidering på marknaderna genom sammanslagningar och 
förvärv, samt frågan om ökad konkurrens, vilket kommer att tvinga en del aktörer 
att lämna marknaden.” 

Anders Nilsson (spelforskare):  

”Det är svårt att sia om, men det är ju en stark konkurrens med några väldigt 
starka aktörer. Jag har svårt att tro att det skulle komma så många helt nya och 
etablera sig. Det skulle i så fall vara om det växer fram nya spelformer som nya 
aktörer kan vara lite snabbare på att plocka upp.” 

Pelle Rylander (spelare):  

”Jag tror att antalet aktörer kommer att minska. Det dröjer inte så länge innan 
många licenser som löper ut, och jag misstänker att många kommer att låta bli att 
förnya den, eftersom den svenska marknaden inte är tillräckligt attraktiv.  

Antalet spelleverantörer är svårt att sia om. Det känns som om de som tänkt 
söka spellicens i stor grad redan har gjort det, och jag misstänker att det inte 
kommer att bli så många fler ansökningar heller. Så min gissning är att det 
kommer att finnas 45-50 operatörer och kanske 75-80 spelutvecklare.” 

Johan Hansson (skribent): 

”Det kommer inte att vara någon nämnvärd skillnad så länge vi inte får se 
lättnader i bonussystemet. Vad det gäller licens för speltillverkare så är det ett 
slag i  luften. Om svenska spelare inte får tag i det de vill spela på i Sverige så 
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kommer de att spela på casino utan licens. Resultatet blir att staten blir utan 
skatteintäkter och systemet är skrotat 2030.” 

Maria Johnsson (affiliate): 

”Jag skulle tro att det inte blir någon märkbar förändring jämfört med antalet 
casinon idag, kanske en marginell minskning. Vi är snart halvvägs genom året och 
det har ännu inte dykt upp ett enda splitternytt casino i 2023. Momang var det 
senaste men det ägs ju av Svenska Spel. 

Det är svårt att gissa hur det nya licenskravet för spelleverantörer kommer att 
påverka branschen. Allt beror på hur Spelinspektionen kommer att se till att 
reglerna följs och hur långt den svenska lagens tentakler sträcker sig hos 
utländska casinon som inte riktar sig mot den svenska marknaden. Kanske 
spelleverantörer skapar skilda dotterbolag, så att de kan fortsätta erbjuda allas 
favoritspel utomlands utan att behöva vara rädd för sanktioner.” 

 

Fråga 4: Över 60% av onlinespelare spelar främst på Svenska Spel. Hur tror du det kommer 
att se ut för Svenska Spel år 2030? Kommer staten lyssna på branschens påtryckningar och 
sälja sport & casino eller kommer staten fortsätta konkurrera med privata aktörer och lansera 
nya sajter i stil med Momang Casino? 

Romix Limited (spelbolag):  

”Det är en mycket svår fråga att svara på men vi tror not att allt är till salu om 
priset är rätt. Enligt vår uppfattning har Svenska Spel gjort ett bra jobb att 
anpassa och utveckla sin produkt sedan marknaden omreglerades 2019 och om 
de fortsätter att leverera en stadig inkomst till sina ägare, så vi tvivlar på att detta 
kommer att ske inom kort.” 

Anders Nilsson (spelforskare):  

”Huruvida delar av Svenska Spel säljs eller inte beror till stor del på politiska 
prioriteringar. Det är ju trots allt ett lönsamt statligt bolag vars intäkter då måste 
tas någon annanstans ifrån. Om nuvarande konstellation fortsätter även efter 
nästa val är det nog inte alls omöjligt att det säljs.” 

Pelle Rylander (spelare):  

”I takt med att spelare flyr till ”roligare” casinon kommer troligtvis Svenska Spels 
andel att sjunka, kanske till 45-50%. Och med tanke på att staten nu har lanserat 
ett nytt casino känns det ganska avlägset att man skulle sälja av Svenska Spel. 
Jag tror nog att man kommer att hålla fast vid sin mjölkko.” 

Johan Hansson (skribent): 

”Det vore underligt om man väljer att fortsätta vara både ägare av spelbolag 
samtidigt som man är lagstiftare och regelsättare. Det finns egentligen inga 
argument för att behålla Svenska Spel som statligt bolag utan det bör säljas ut. 
2030 äger staten inte egna spelbolag tror jag.” 
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Maria Johnsson (affiliate): 

”Jag tror att Svenska Spel kommer vara fortsatt det största spelbolaget, mycket 
pga deras sport-och bettingdel med spel som Stryktipset och liknande. Jag tror 
därför inte att de har någon brådska att sälja verksamheten. De lanserade ju även 
nyligen Momang Casino.” 

 

Fråga 5: Öppna spekulationer. Några andra förändringar du tror vi kommer att se på den 
svenska spelbranschen under de fem kommande åren? (till exempel relaterat till 
betalningsmetoder, Spelpaus, spelreklam, spelbegränsningar, sociala media eller AI) 

 

Romix Limited (spelbolag):  

”Vi skulle kunna tänka oss att det nuvarande, något negativa, politiska klimatet 
gällande onlinespel som även kan observeras i andra länder, kommer medföra 
ytterligare restriktioner. Till exempel mer restriktioner gällande marknadsföring 
av spelrelaterade produkter. Vi hoppas verkligen att politiker och beslutsfattare 
kommer att se fördelarna med att uppmuntra en attraktiv och konkurrenskraftig 
spelmarknad, som behåller spelare inom ett tryggt och stabilt licenssystem.” 

Anders Nilsson (spelforskare):  

”Möjligen börjar man från lagstiftarnas sida kika mer på t 
ex. hasardspelsmoment i datorspel, affiliate-reklam för spel och liknande 
fenomen som befinner sig i en slags utkant av vad lagstiftningen reglerar idag. 
Sen kommer det nog fortsatt vara en kamp för att öka kanaliseringen och vi 
kommer väl se ännu mer av sanktionsavgifter mot spelbolag som inte sköter sina 
åtaganden gissar jag. Vi kommer nog också se mer forskning som använder sig av 
faktisk speldata, dvs data från spelbolagen själva.” 

Pelle Rylander (spelare):  

”Pelle En sak jag tänker på är jackpottar. Det kommer nya varianter på stora 
jackpottar och jackpottserier hela tiden, och snart vill väl vartenda casino 
stoltsera med sina egna varianter. Jag tror också att casinon kommer att hitta fler 
sätt att smyga runt de svenska restriktionerna, i likhet med det [censur] och 
[censur] gör, med sina gratisturneringar.  

AI kommer troligen att bli en faktor att räkna med. Dels i spelen där t.ex. din 
motståndare i de digitala spelen blir smartare. Men AI kommer också att kunna 
användas för att tolka och analysera människors spelvanor.” 

 

Johan Hansson (skribent): 

”Spelreklamen har tagit fart den senaste tiden och det kommer bara att öka tills 
staten sätter ner foten. Det kommer också att bli fler som spelar online tack vare 
detta. Jag tror att vi får se system MOT AI växa fram då det redan idag finns de 



Hur kommer den svenska spelbranschen se ut år 2030?  
En kvalitativ intervjustudie genomförd av Slotsoo 
Författare: Jonas Virtanen 

 

Sida 6 / 6 
 

som använder AI för att spela casinospel på nätet. Det finns också en risk att 
staten reglerar så hårt att spelbolagen väljer att lämna Sverige. Vi är en stark 
marknad men övriga världen är större och om speltillverkare och spelbolag blir 
låsta till en enda marknad med en svensk licens så kommer de att släppa den.” 

Maria Johnsson (affiliate): 

”Det kommer antagligen bli mer fokus på affiliatemarknadsförare i 
Spelinspektionens tillsyn. Jag hoppas också att socialt spelande såsom LiveSpins 
kommer att börja erbjudas hos svensklicensierade casinon. Detta är redan vanligt 
förekommande hos internationella casinon.” 

 


